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Státní zdravotní ústav 

Zápis MPS STRAVA 

31. 10. 2024 
Přítomni (viz příloha) 
 
INFORMACE PŘEDSEDKYNĚ MPS 

 
Předsedkyně MPS přivítala členy a ocenila aktivní přístup všech členů a pracovních skupin. Poděkovala 
všem, kteří se podíleli na přípravě Tržiště dobrých příkladů praxe nemocničního stravování, které proběhlo 
10. 10. 2024 v Makro akademii (podrobně viz dále v textu) v této souvislosti poděkovala za spolupráci 
s pacientskými organizacemi.  
Informovala o možné prezentace probíhajících aktivit v institucionálním stravování v O2 Universum duben 
2025.  
Přivítala opět mezi členy MPS Mgr. Holomčíka, garanta odborné skupiny pro strategickou komunikaci. 
 
Návrh novely vyhlášky č. 107/2005 Sb. 
 
Pan ředitel Mareš informoval o harmonogramu aktivit souvisejících s přípravou novely vyhlášky  
č. 107/2005 Sb.  

 Právě probíhá vnitřní kolečko s právním odborem MŠMT  
Novela bude mít dvě části: 
1. část - zakotvení nové podoby obou SK  
2. část – snaha o co nejjednodušší výklad možnosti donesené stravy. Škola nezodpovídá za obsah a kvalitu 
donesené stravy, škola s krabičkou nemanipuluje, umožní konzumaci stravy v jídelně, to jak bude krabička 
ohřívána, si škola určí sama svým organizačním řádem. Navrhovaná vyhláška nevylučuje dohodu mezi 
školou a strávníkem. 

 Následuje vnitřní připomínkové řízení a předložení na PV MŠMT 
 Mezirezortní připomínkového řízení – do konce listopadu 

 
Diskuze: 
Dr. Macková: Vyhláška školám dá rámec – tedy nepodkročitelné minimum.  
ř. Mareš: Přechodné období nebude ve vyhlášce uvedeno, ale bude tolerován postupný přechod  
např. 1 rok tolerance,  
Dr. Macková: v tomto smyslu proběhne dohoda s KHS, ČŠI 
Účinnost novely od 1. 9. 2025 
Martin Krobot, ČANT: Neodděluje diety a jakýkoliv jiný důvod, diety v MŠ – ř. Mareš, je nutno dořešit tento 
aspekt 
ř. Mareš než půjde návrh novely do PV, zašleme garantce skupiny pro školní stravování  
 
ODBORNÁ SKUPINA PRO NEMOCNIČNÍ STRAVOVÁNÍ 
Garantka seznámila členy s výstupy z akce Tržiště dobrých příkladů praxe a poděkovala panu Krotkému, 
týmu kuchařů z Homolky, PM, paní ředitelce Mackové a p. Gavendovi z Makra, ostatním členům 
z přípravného týmu. 
 

 V lednu se plánuje zopakovat akce Stravování ve veřejných institucích tentokrát v Olomouci. 
 Revize návrhu projektu MZ financovaného z OPZ+ na vzdělávání zdravotníků a pacientů 
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MUDr. Macková: Příští tržiště bychom naplánovali na 2 dny (školní a nemocniční)  
Viz přiložená prezentace 
 
ODBORNÁ SKUPINA PRO ŠKOLNÍ STRAVOVÁNÍ 
Garantka informovala o pilotním testování – report byl prezentován na snídani s novináři 17. 10. MŠ 
Parléřova. 

 Návrh příloh k připravované novele vyhlášky č. 107/2005 Sb. byl odeslán na MŠMT. 
 Připravují se podpůrné podklady a probíhají přednášky na téma zdravé potraviny v SK nyní  

a v budoucnosti, seznamujeme je s výstupy pilotního testování 
 Tvorba metodiky 
 Potřeba připravit seminář, on line webinář … pro rodiče, pedagogy, potravináře 
 Konzultační seminář pro metodiky školního stravování, hygieniky, inspektory ČSI 

Viz přiložená prezentace 
Diskuze: 
Dr. Macková: požádala MŠMT, aby propojili  ČŠI s garantkou odborné skupiny pro školní stravování. 
Poděkovala za vzájemnou mezirezortní komunikaci, za snahu interpretovat témata stejně.  
Paní starostka Rydvalová: vznesla dotaz  - Kdy budou podpůrné materiály, pomohl by jídelníček? 
Garantka OS připravujeme recepty - vzorový jídelníček nevýběrový, výběrový – bude na webu  
Mgr. Štěpánek, MZe: Požádal o seminář, či webinář pro zástupce potravinářského průmyslu. 
Garantka navrhuje připravit webinář k připravené vyhlášce, v okamžiku, kdy bude v mezirezortním řízení.  
Termín: do vánoc a otevřít pro všechny, může být předtočen, tak aby se k němu dalo vracet. 
 
 ODBORNÁ SKUPINA PRO STRATEGICKOU KOMUNIKACI 
Garant skupiny poděkoval předsedkyni skupiny za možnost pokračovat v MPS STRAVA 
Revidoval úkoly, které ze setkání vzešly: 

 Připravit argumentář 
 Koncept receptáře 
 Připravit školení pro potravináře – poprosil zástupce MZe o spolupráci 
 Příprava semináře na půdě poslanecké sněmovny 
 Potřeba definice způsobu poradenství pro školní jídelny 
 Po novém roce komunikace se zřizovateli 
 Potřeba edukace rodičů - stravování má svůj význam, brát to váže, děti nemají patřičné návyky 

 
Diskuze: 
MUDr. Macková: požádala, aby seminář ve sněmovně probíhal ve spolupráci s MŠMT 
Martin Krobot, ČANT: Školní jídelny ztratily pocit, že mají edukační roli  
 
 
ODBORNÁ SKUPINA PRO STRAVOVÁNÍ V SOCIÁLNÍCH SLUŽBÁCH 
Skupina se pravidelně schází, další setkání proběhne 5. 12. 2024.  
 
Různé: 
 
Mgr. Chlebovská, MPSV: ad Zákon o dětských skupinách – výživové normy – požádala, zda nedošlo ke 
změně – konzultace prováděcí vyhlášky s OS pro školní stravování 
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Mgr. Dobrovodská, MMR, poděkovala za vystoupení MUDr. Selinger a Mgr. Košťálové na konferenci 
Udržitelnost ve veřejné správě viz odkaz na panely nebo zahraniční příklady dobré praxe z konference, 
prezentace, záznam a minutovník pro snazší využití záznamu je k dispozici v našem Newsletteru: 
NSVZ_NEWSLETTER_2024_10.cdr. Jednotlivé sestříhané panely budou postupně zveřejňovány zde: 
Portál o veřejných zakázkách - YouTube.   
Dále poděkovala MZe za aktualizace Sezonního kalendáře 
 
 
SHRNUTÍ: 
 Další jednání proběhne dne 30. ledna 2025 od 13:00 na Ministerstvu zdravotnictví, místnost 355. 
 
Zapsala. 
Mgr. Martina Parízková 
Mgr. Alexandra Košťálová 
Mgr. Nora Veselá 
 
Příloha: Prezence 
 Prezentace za OS pro stravování v nemocnicích 
 Prezentace za OS pro školní stravování 
 

https://portal-vz.cz/wp-content/uploads/2024/10/NSVZ_NEWSLETTER_2024_10.pdf
https://www.youtube.com/@portal-vz
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